
 
        R O M Â N I A
JUDEŢUL SATU MARE
CONSILIUL LOCAL AL
MUNICIPIULUI CAREI

P R O C E S U L  -  V E R B A L
 al şedinţei ordinare din data de 23.01.2018
a Consiliului Local al Municipiului Carei 

Consiliul local al municipiului Carei a fost convocat pentru şedinţa ordinară din data de 
23.01.2018 de primarul municipiului, iar invitaţia s-a transmis doamnelor şi domnilor consilieri împreună 
cu proiectele de hotărâri existente pe ordinea de zi, în data de 19.01.2018. Publicitatea şedinţei s-a realizat 
prin afişarea ordinii de zi la avizierul instituţiei. De asemenea s-a publicat ordinea de zi şi pe site-ul 
primăriei în conformitate cu prevederile Legii 52/2003, republicată privind transparenţa decizională în 
administraţia publică.

Sunt prezenţi la şedinţă următorii consilieri :
                 

1. Cioltean Sorin-Ioan 
2. Ciută Ilie                 
3. Csizmadia Zsolt
4. Fazakas Zoltan 
5. Keizer Ludovic
6. Leitner Róbert-Attila
7. Mărginean Maria Éva
8. Müller Ioan     
9. Petkes Iosif
10. Putovici Tünde     
11. Racolţa Ioan-Sorin       
12. Roman Adrian  
13. Szulák Lavinia-Carmen  
14. Tempfli Vasile-Adalbert    
15. Todea Carmen    
16. Vénig Gabriela 

Lipsesc domnii consilieri Hágó Attila-Nándor, Oneţ Ioan, Păuşan Marcel-Bujor.
Lucrările  şedinţei  sunt  conduse  de  către doamna  consilier  Szulák Lavinia-Carmen  -

preşedinte de şedinţă.
Participă la şedinţa ordinară domnul Kovacs Eugen – primarul municipiului, şefii de servicii

din cadrul primăriei, presa judeţeană şi locală.
Se  supun  aprobării  procesele  -  verbale  ale  şedinţelor  din  20.12.2017,  08.01.2018  şi

12.01.2018. 
Doamna consilier Venig menţionează că denumirea comisiei este trecut greşit „Comisia de

cultură” solicitând corectarea în „Comisia de învăţământ”.
Se supun la vot  procesele – verbale cu corectările propuse şi se aprobă cu unanimitate.
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul ordinii de zi, după cum urmează :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli pe anul 2017
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de venituri şi cheltuieli al Spitalului 



Municipal Carei pe anul 2017
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice din cadrul 

aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Carei pentru anul 2018
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei unităţilor de învăţământ  preuniversitare de stat, cu 

personalitate juridică din municipiul Carei 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării cheltuielilor de transport privind naveta Satu 

Mare - Carei pentru dr. Olteanu Roxana medic specialist la Spitalul Municipal Carei
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării chiriilor aferente unor locuinţe de serviciu 

pentru un număr de cinci medici specialişti angajaţi ai Spitalului Municipal Carei
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de analiză şi acoperire a riscurilor pentru 

Municipiul Carei pe anul 2018
8. Proiect de hotărâre privind înscrierea în domeniul public al municipiului Carei a terenului în 

suprafaţă de  60.545 mp şi a construcţiilor în suprafaţă de 77 mp
9. Proiect de hotărâre privind trecerea în domeniul privat al municipiului Carei a terenului în 

suprafaţă de 712 mp înscris în CF 108998 cu nr cad 108998, terenul aferent casei situat în Carei 
str. Rakoczi Ferenc nr 33, aprobarea raportului de evaluare şi a vânzării terenului în favoarea 
numiţilor Toth Ioan şi Toth Raluca Ioana

10. Diverse
Se supune la vot ordinea de zi  şi se aprobă cu unanimitate de voturi.

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli pe anul 2017
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Domnul consilier Ciută Ilie arată - comparativ execuţia bugetelor la data de 30 iunie 2017 şi

31 decembrie se constată că la cap.59 cele două subpuncte de la alte cheltuieli  sunt diferite, amestecate
dintre ele. La execuţia bugetară din 30 iunie este ca prim subpunct Fundaţia de Promovare a Turismului Grof
Karolyi,  iar  al  doilea pentru ONG-uri cu activităţi  culturale,  sportive şi  pentru culte,  la  execuţia din 31
decembrie apare ca prim subpunct la acelaşi capitol ONG-uri cu activităţi culturale, sportive iar apoi numai
Fundaţia de Promovare a Turismului Grof Karolyi.

Tot domnul Ciută menţionează că de 4 luni se tot aprobă măriri salariale. În trim.IV faţă de
trim.I este o creştere de 32% a salariilor la aparatul propriu al primarului. Cheltuiala medie cu un angajat din
aparatul propriu este de 5.861 lei adică 1275 Euro.

Domnul administrator public  ing.  Bekő Tamás arată că la execuţia din 30.06.2017 au apărut
ONG-urile, clasificaţiile culte.

La secţiunea de dezvoltare la începutul lui 2017 am evidenţiat să nu ne aşteptăm la realizări
din venituri proprii. Dacă ne raportăm numai la sursa de finanţare avem un ăprocent de 11% care nu este o
cifră foarte mare. În ce priveşte cheltuieliule cu salariile bugetul e mai mare.

Dl Ciută : Dle Bekő noi stim că ne putem raporta la orice cifră, ştiţi că la începutul anului am
avut un buget mai mic iar procentul de 8,9% din acest buget mai mic este o sumă şi mai mică.

Dl Bekő : da cifrele sunt cifre, iar procentele sunt procente.
Dl primar acum câţva ani puteam cheltui pe dezvoltare maxim 200.000 de Euro acum am

putut cheltui un milion de Euro doar pe dezvoltare şi am mai achitat şi cheltuielile, inclusiv din ianuarie a.c.
Am accesat un credit de 1.700 mii de lei şi am asfaltat peste 100 de străzi. Anul acesta eu nu visez bani
guvernamental ci să dezvoltăm oraşul din fonduri Europene, deci trebuie să facem proiecte bune pe fonduri
Europene. Execuţia bugetartă este istorie dar este o realitate.

Dl. consilier Ciută doreşte să ia cuvântul.
Doamna Mărginean : de două ori aţi luat cuvântul deja, regulamentul stabileşte că putem avea

numai două alocuţiuni.
Doamna preşedinte de şedinţă : domnul consilier aţi luat cuvântul de două ori deja.
Dl. consilier Ciută pot lua cuvântul şi de 10 ori dacă doresc. Citesc din regulament. Nu aţi



supus la vot limitarea luărilor de cuvânt înainte de demararea dezbaterilor la proiectele de hotărâri.
Dl. primar : îmi pare rău dar nu mai suntem la grădiniţă. Haideţi să nu râdem unii de alţii.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 15 voturi pentru şi o abţinere (domnul consilier  
Ciută Ilie). 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de venituri şi cheltuieli al Spitalului 
Municipal Carei pe anul 2017 
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Domnul  consilier  Ciută  Ilie  arată  –  sumele  alocate  pentru  medicamente,  materiale  de

curăţenie, alte bunuri şi servicii cresc astfel ca la materiale de curăţenie s-au cheltuit 10.059 lei în primul
trimestru şi s-au ajuns la 28.955 lei în trim.IV. La alte bunuri şi servicii pentru întreţinere şi funcţionare s-au
cheltuit  80.184 lei  în trim.III  iar  în trim.IV 161.318 lei.  Pentru medicamente în primul trim s-au alocat
110.000 lei în al doilea 237.328 lei în trim.III suma a ajuins la 365.974 lei iar în trim.IV. 572.958 lei. „Este
un fapt înbucurător şi anume o creştere a sumelor alocate cine spune că trebuie să cumpere medicamente
dacă e internat la spital e cârcotaş.

Domnul primar arată că banii nu sunt suficienţi pentru medicamente, şefii de secţii nu îşi fac
necesarul de medicamente corect şi la timp şi procedurile pe SEAP sunt complicate.  La spital e curăţenie dar
personalul trebuie să se comporte mai civilizat cu pacienţii.

Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice din cadrul 
aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Carei pentru anul 2018
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Doama cons Mărginean cere să se fie modificat titlul proiectului în aparatul de specialitate al

UAT.
Secretarul  municipiului  face  precizări  cu  privire  la  aparatul  de  specialitate  al  primarului

conform Legi nr 215/2001.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 16 voturi pentru.  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei unităţilor de învăţământ  preuniversitare de stat, 
cu personalitate juridică din municipiul Carei  
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism solicită discuţie în plen.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Domnul consilier Ciută Ilie cere câteva detalii despre motivele comasării a două din cele mai

importante şcoli Careiene.
Domnul primar arată că iniţiativa aparţine Inspectoratului Şcolar Judeţean, o şcoală trebuie să

aibă 24 de clase şi un anumit număr de elevi dar numărul copiilor e mult sub cel dinaintea anilor 90. În oraş
termină în jur de 200 de elevi clasa VIII-a şi sunt 10 şcoli.  S-au înţeles conducerile celor 2 şcoli  să se
comaseze. În urma comasărilor nu vor fi disponibilizări nici la personalul nedidactic.

Doamna consilier Szuzlak : Ce se va întâmpla cu personalul nedidactic?
Domnul primar : am primit asigurări de la inspectoratul şcolar că nu avea nimeni de suferit în

urma comasării.



Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 16 voturi pentru.  
Domnul primar :  Are o problemă inspectorul şcolar general, anume să aloce cotele pentru

salariile personalului. În judeţ sunt şcoli cu probleme, cu excepţia Liceului Teoretic de la noi şi mă bucur că
salariile cadrelor didactice nu mai trec prin bugetele locale, ci sunt virate direct de la inspectorat, aşa cum
cred că e normal de altfel.

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării cheltuielilor de transport privind naveta Satu 
Mare - Carei pentru dr. Olteanu Roxana medic specialist la Spitalul Municipal Carei
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării chiriilor aferente unor locuinţe de serviciu 
pentru un număr de cinci medici specialişti angajaţi ai Spitalului Municipal Carei
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de analiză şi acoperire a riscurilor pentru 
Municipiul Carei pe anul 2018
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi

8. Proiect de hotărâre privind înscrierea în domeniul public al municipiului Carei a terenului în 
suprafaţă de  60.545 mp şi a construcţiilor în suprafaţă de 77 mp
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului, cu menţiunea că la art.1 să se treacă : se 
aprobă întabularea nu înscrierea.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi

9. Proiect de hotărâre privind trecerea în domeniul privat al municipiului Carei a terenului în 
suprafaţă de 712 mp înscris în CF 108998 cu nr cad 108998, terenul aferent casei situat în 
Carei str. Rakoczi Ferenc nr 33, aprobarea raportului de evaluare şi a vânzării terenului în 
favoarea numiţilor Toth Ioan şi Toth Raluca Ioana
Doamna preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia  juridică  acordă  aviz  favorabil  proiectului,  cu  menţiunea  să  se  treacă  CF 108998

Carei.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.



Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitate de voturi

10. Diverse. 
Referatul Serv. Urbanism – cererea domnilor Kirner
Hotărârea nr 16/2018 a Fundaţieiue Centrul de Promovare a Turismului Grof Karolyi.

Domnul primar : La primul punct este vorba despre trei florari care se rotesc de 30 de ani pe 
acelaşi spaţiu, eu aşi propune să solicităm domnului Egli să ia legătura cu un arhitect care să 
dea soluţia ambientală pentru amenajarea acelui spaţiu. 
Dl consilier Leitner : este vorba de doi oameni până la urmă.
Doamna Szulak : dar de ce se pot vinde doar flori acolo. Mi se pare pitoresc că se vând flori, 
dar să le sugerăm o variantă mai elegantă. 
Domnul Egli : eu în referat am prezentat că de 20 de ani nu văd iniţiativă din partea florarilor 
să ia măsuri să se înfrumuseţeze într-un fel vânzarea florilior în acel spaţiu. Când s-a făcut 
reamenajarea străzii 1 Decembrie 1918, căsuţe octogonale au fost puse la dispoziţia florarilor 
gratuit, dar le-au refuzat pentru că eu doresc să-şi vândă florile doar acolo pe trotuar, într-o 
mulţime de găleţi de plastic şi sub umbrele  de toate felurile, iar când vin zilele de sărbătoare 
se extind inclusiv pe carosabil blocând circulaţia.
Domnul primar trebuie dezamorsat conflictul dintre florari şi proprietarii hotelului.
Domnul Ciută trebuie să găsim o reglementare urbanistică pentru situaţia aceasta.
Doamna Szulak şi în Italia primarii stabilesc culoarea găleţilor şi a umbrelelor.
Domnul primar : pe mine să nu mă puneţi să stabilesc eu culoarea.

Punctul 2 de la diverese e Hotărârea Consiliului Director nr 16/23.01.2018 a Consiliului 
Director al Fundaţiei Grof Karolyi.

Rugămintea mea este să studiaţi Hotărârea şi să veniţi cu propuneri. Parţial este vorba de 
preluarea expoziţiei Muzeului ca atare. O altă idee ar fi stabiliurea de taxe pentru că au trecut 5 ani de la 
renovarea castelului şi acum putem institui taxe. Vă rog să decideţi dvs. ce vom face.

Doamna consilier Mărginean – a prelua muzeul ar însemna că nu dorim o conlucrare cu 
Muzeul Judeţean, noi dorim o conlucrare în continuare cu pentru că dânşii au angajaţi specialişti.

Domnul Dragoş Georgescu : noi am propus acest proiect şi aşteptăm sugestii de la fiecare 
dintre dvs.

Doamna Putovici : care sunt asociaţiile care expun la muzeu.
Domnul Dragoş Georgescu : asociaţia Foto Venig şi Asociaţia Artiştilor Plastici de la Satu 

Mare.
Dl. Primar: aceste cifre sunt discutabile, orientative. 
Dl. consilier Ciută: tot sună alarmele, ştie cineva unde ne putem adăposti, unde e locul de 

refugiu. 
Dl. Primar:e la subsolul Parchetului un spaţiu dar nu v-aş sfătui să încercaţi să vă adăpostiţi 

acolo. 
Dl. Consilier Tempfli: din câte am văzut din adrese la Spital e penurie de medici , e nevoie de 

cel puţin 5 medici specialitate pe secţii.
Dl. Primar: vom încerca să accesăm proiectze pentru 2 Blocuri ANL unul pentru personalul 

medical şi unul pentru profesori. Sperăm să se rezolve penuria de cadre deoarece salariile vor fi  de treiori 
mai mari. 

Dl. Tempfli: să luăm măsuri fiimdcă o să rămânem fără medic la radiologie. 
Dl. Primar: vom avea medic dar nu vom avea aparatură. 
Se declară închisă şedinţa.

   PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                        SECRETAR
                          Lavinia-Carmen Szulák                   jr. Adela-Crina Opriţoiu              

                                    


